
Сп. Морски Стоворъ 

П о щ е н с к а т а т а к с а е япатенм. 

Година IX Варна, 11 Май 1928 год. 

Варна 

Брой 6. 

В А Р Н Е Н С К И - -
N 

ВЕСТННКЪ 
Официално издание на Окръжната Постоянна Комисия» 

=К ТелсФОнъ Ха gB. Ц= 

И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 лева 
За училищни настоятелства . . . . . 100 . 
За кооперац., читалища и частни лица . 50 » 

Т а м с M I 
За об*влеми« ма асмчхх общ*нек«« обществени, 

държавни и кооперативни учреждеии**, на дума ипи к». 
с/н. по 2 лп. За баланси на кооперацн и синдикат* «а 
страница по Г50 ла. 

ЗЯБЕЛЕЖКД- Таксите се ск^гатъ >в една пубпм 
кация, при повторение таксите се >дпояяатъ 

ВСИЧКО вЪ ПРЕДПЛЯТА. 

НАРОДЪ и СТРНДПНИЕ 
Колко мжка, колко страдания и скрити 

надежди е спотайвалъ въ душата си нашия 
народъ преди освобождението. Колко светла 
радость и широкъ просторъ се откриха за 
него, когато се виде свободенъ отъ теж
ките вериги на робството. Дни на творче
ство настжпаха въ живота му, за изграж
дане на всичко разрушено и потънало въ 
праха на толкова века. 

Когато грейне пролеть, тиха и незло-
блива радость осветлява и най-тъмното 
кягче на душата ни. Земята цъфти, — тя 
ни кичи съ най-хубави надежди и възпла
менява съ нова сила всичко задремало въ 
насъ и ни тласва къмъ животъ, къмъ новъ 
животъ . . . 

Тъй бЪше и тогава. 
Но, народъ съ минало, на когото сжд-

бата може би ще предопредели и една за
видна страница отъ своето бждаще, се кали 
въ най-тежките изпитания, за да заслужи 
и дни на благоденствие. 

Следъ тихиятъ и спокосиъ животъ по-
диръ освобождението, нашия народъ из
пита първите разочарования на несполу
ката. 

Последните войни го умориха и изто
щиха, но той не разруши надеждите и &е-
рата въ себе си. Презъ трънливите пътеки 
на живота, съ търпение и постоянство се 
отива къмъ висотата на напредъка и мир
ното развитие на еднз нация. Десеть го
дини следъ това, посветени на непрекъс-
натъ и упоритъ трудъ, когато нашия на
родъ требваше да се нареди съ културни
те нации и да аспирира за своите права, 
незаслужено отнети н, поради стекли се 
обстоятелства, ново нещастие раздруса на
шия вжтрешеиъ животъ и хвърли аъ тре
вога и печаль хиляди галени дена m майка 
България. 

\1о, нашето търпение е пословично. Па* 
шиятъ неуморим?» духъ и енергия шс стд-
пятъ въ стихията си и ще прескочатъ прага 
на отчаянието. 

Несломима е българската душа. Защо
то все ще дойде оня денц когато той, из-
страдалиятъ и мълчаливо понасялъ всички 
житейски несгоди народъ, ще чака съ пълно 
право да настжпи — следъ бурята, покой... 

Н. Л. 
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ОФИЦИАЛЕНЪ О Т Д Ш 
Варненска БърЗО. 

Окр. Пост. Комисия 
№ 1791 _ Д° ,Г* Г-

7 май 1928 год Общинските кметове 
гр. Варна. 8Ъ 0 К Р Ж Г а 

Поканваме всички ония общини до които 
СА изпратени календари на Емигрантско 
Благотворително Д-во „ПоробенъИнвалидъ-, 
които не еж се издължили до сега да по-
бързатъ и изпратятъ сумите до Д-вото — 
за да може това последното да ликвидира 
съ смЪтката календари. 

За да може да се държи смЪтка кои 
общини еж се издължили — заедно съ пре
веждане на сумите да съобщаватъ и въ 
комисията съ кой № и дата на превода еж 
изпратени за да се направятъ нужднитЬ 
отметки по списъка. 

И. Д. Председатель: А. Ивановъ 

Секретарь: Н. Николиевъ 

Печатница »Войниковъ« — Варна. 

Консулство на Преписъ 
Чехословашката гр. Русе, 26 априлъ 1928. 

Република д 0 Почитаемата 
Русе Държав. Подв. Земл. Катедра 

№ 1441 ади. въ гр. Варна. 

ЗшедЪлсно изложба въ гр. Прпго. 
ЗемледЪлскиятъ съюзъ въ Чехосло

вашко урежда отъ 15—21 май т. г. осмата 
си земледЪлска изложба. 

Въ нея ще има няколко специални из
ложби: 

1 Изложба за подобрение на почвата. 
2. Изложба за домакинството. 
3. Изложба на земледелското образо

вание въ Чехословашко. 
4. Изложба на растителни произведе

ния. 
5. Изложба на домашни птици, гължбй, 

зайци. 
6. Изложба на отглеждане свини, кози, 

овци. 
7 Изложба на рибовъдство. 
8. Изложба на лесовъдство. 
Освенъ това на 16, 17 и 18 май въ 

Прага ще се събератъ около 300,000 селя
ни и селянки за да приежтетвуватъ на кон
греса на земледЪлската републиканска пар
тия въ Чехословашко. Те ще приедтетву-
ватъ и на тържеството при прилагането 

Публикуване протоколите но Вар
ненски Окржженъ Съветъ. 

П Р О Т О К О Л Ъ № 7 

На Варнерския Окржженъ Съветъ, 11 редовна 
сесия ХШ-й избирателенъ иериодъ. 

Заседание на 8-й февруарий 1928 год. 

Присътствуватъ: 30 окр. съветници, а от-
ежтетвуватъ три. 

Откриване заседанието. Въ 14 часа пред
седателя следъ като констатира, че присътству
ватъ повече отъ половината членове на Съвета 
обяви заседанието за открито. 

Прочитане, приемане и подписване про-
ТОКОЛЪ Мй—6. Прочете се протокола Лк—б на 
Съвета отъ заседанието му на 7-ий февруарий 
т. год., който се прие и подписа отъ приежт-
свующите окръжни съветници безъ вс*какви 
изменения. 

Р Е Ш Е Н И Е №—32 
Изслушване доклада на началника на 

окржж. лланоснемачно бюро. Председателя. 
съобщи, че точка първа отъ дневния редъ е из
слушване доклада на Началника на окр. планосн. 
коопер. бюро и даде думата на същия да на
прави своето изложение. 

Н-Нъ бюрото Ввлевъ. Прочете изложение
то за дейностьта на окръжното кооперативно пла-
носнемачно бюро презъ 1927 год. (Печатанъ 
въ доклада на пост. комисия отъ 1. 1 до 31. 
XII. 1927 г.) 

Председателя. Благодаря на началника на 
бюрото за направеното изложение предъ Съвета. 

Д. Шиковъ. Ние имаме на ръце сведенията 
които искахме да ни се дадатъ за положението 
на кооперативния фондъ за планиране поотделно 
за всека община. Отъ таблиците се очертава 
една лоша политика въ туй отношение. Коопе
ративните средства се разходватъ безразборно 
и не както требва. Отъ ведомостьта за приходи
те и разходите на фонда въ окржга, се вижда, 
че некои общини почти нищо не еж внесли, а 
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основния камъкъ на паметника, който ще 
се издигне въ честь на князъ Пшемисълъ 
Орача, основателя на славната династия на 
ПшемислидигЬ. 

ЧуждестранигЬ посетители на излож
бата ще нам-брятъ сърдеченъ приемъ въ 
Чехословашко. Те ще се ползуватъ отъ 
безплатна виза. Освенъ това всеки посе-
титель може да се снабди при чехословаш
ките легации или консулства срещу запла
щане 21 чехеки крони съ една входна кар
та, която му дава право да посещава из
ложбата и да се ползува съ 33% отстжпки 
по държави, железници въ L ехословашко. 

Прочее, посетете земледЪлската излож 
ба въ Прага отъ 15—21 май, на която ще 
бждете посрещнати най-любезно. 

Консулъ на Чехословашката република: 
(п.) Прохазковъ 

Верно 
Директоръ на катедрата: П. Поповъ 

СТОПАНСКИ ВЪПРОСИ 

Подбуждане на налемнт!, съ конто ще 
облагородяваме поде кора. 

Увеличаването процентътъ на прехва
щането при облагородяването на овощните 
дървета гюдъ кора, зависи много отъ го-
товностьта на калените за работа, т. е. 
дали тЪ см добре подбудени. Подъ думата 
„подпуждане* ще разбираме раздвижването 
на запасните храни, които се намиратъ въ 
калема. 

Отъ 8—10 дни преди настъпване на 
времето за облагородяване требва да се 
пристани къмъ подбуждане на калемите. 
За да се постигне това, постяпиа се по 
следния начинъ. Изваждатъ се калемите 
отъ съхранилището, следъ това се намо
кря пЬсъка, като се разбърква добре» за 
да може навсекяде да проникне влагата 
равномерно. Въ така приготвения пЪськъ 
се поставятъ калемите, като се зариватъ 
до -у., и се поставятъ вертикално или мал
ко наклонени. 

грамадни кооперативни средства с ъ дадени на 
техъ. Това не е въ 1—2—3, а въ много общи
ни въ окръга. Ако работата върви все така тия 
общини съ много прави и ще си кажатъ: кога
то може съ чужди средства да направимъ подо
брения въ селата си, защо т е пъкъ да Бнасятъ 
вноските си. Такива случаи има сь с с. Белево, 
Доленъ Чифликъ и др. Обратно, има пъкъ общи 
ни които еж внесли големи суми а сьпссмъ ни
щожни суми еж изразходвани за т*хъ, както е 
случая съ Крумовска и др. общини. Лзъ желая 
окр. сьвегь като има всичко това предъ вид* и 
за де се даде елпо поощрение т селата и обши* 
нит*, които инакъ еж ревностни въ вноските ся, 
вместо да се въртптъ край бюрото и пост. ко
мисия, всека година такива села да се вписвлтъ 
въ плана за планирането имъ, *а да мегагь по 
този начинъ да нматъ право на искам. Яругь 
е въпроса по отношение водоснабдяването, хсАто 
е едивъ здрзвевь въпросъ. и тамъ изключение 
може да се прави. Това изкисамь предъ съвета, 
като мисля че е еднодушенъ въ туй отношение, 
и следваната до сега политика по кооперативното 
планиране бжде изоставена. 

Сжщо ще моля и за напредъ преди изло
жението, да се даоагь и сведения за състоянието 
на тия вноски. 

Н-Къ бюооте Ввдввъ Презъ последната па 
и минали години бюрото действуваше тъй както 
иска г. окр. съветник*, Ние казвахме ще работим* 
тамъ гдето дадат* пари. защото нЪмахме стотин
ка в* фонда. Ние всякога не можем* да се но~ 
димъ оп» топа дали всека община се е издължила 
или не. Отъ вЬлпноаьтш ние виждате» <е об
щините действително имат* задължения, но като 
вилите какъв* нрнхлдъ е постдпилъ и какъв* 
разход* извършен*, ше видите нзпмъ приход* 
е лостд пил* и какъв* разход* извършен*. tut 
вилите* че прихода с по-голЪм*, Ние сжщо не 
можем* ла спрем* трасирането вш осови кръсто
вища* понеже колчета и др. ако се изоставят* се 
изгубватъ. Тааи година, когато определихме тра
сирането на селата бсаъ оглед* дали еж изправ
ни шлн не, тия които не бета изправни ct за
дължиха да се изправягь към* Фонда. 

Др» Мичкинъ. Нашето село t планирано 
оше през* 1923 год., ио и до двесъ има улици 
конто още не еж открити и населението се при-



Стр. 4 Варненски Окржженъ Вестникъ Брой 6 

Така поставените калеми се поливатъ 
презъ день дотогава,.докато се забележи, 
че car започнали да се подпуждатъ, а това 
става обикновено къмъ 8—10 день отъ по
ставянето имъ въ мокрия иЬсъкъ, т. е. ко
гато започнатъ да се понапълватъ пъпките 
и добиятъ по-веселъ изгледъ. 

Има овощари, които подпуждатъ кале
мите дотогава, докато се разпукнатъ пат
ките. Това, обаче, е голема грешка, защо
то разпукне ли се пжпката, калемътъ е 
вече негоденъ за работа, понеже голема 
часть отъ запасните храни въ него еж из
разходвани преждевременно. Ако облагоро
дяваме съ такива калеми, едва ли ще има
ме 10—15% прехващане. 

НшчинтЪ количества зърнени дан 
въ страната. 

Анкетата на Б. з. бвнка. — Въ страната има 
достатъчно храни за изхранването на насе

лението. 
Споредъ сведенията, които Българска

та земледелска банка е събрала отъ кло
новете си, положението на наличните ко
личества храни (царевица и жито) въ стра
ната къмъ 25 априлъ т. г. е било следно-

нуждава да обикаля цели махали. Въпреки, че се 
съобщи на селяните те още не ги откриватъ. 

Н-Къ бюрото Велевъ. Въ с. Девня поло
жението въ всеки случай е много по добро отъ 
другите села. Ако имаме повече измерени села-
обаче неоткрити >лицит* имъ, това се дължи, че 
имаме за целия окржгъ само трима трасировачи. 
Сега тепърва организирваме тази служба като 
увеличимъ трасировачите на 8 и тогава положе
нието ще бъде друго. По закона общините еж 
длъжни да прилагатъ плановете, но кметовете не 
смеягь да се излагатъ предъ свои партизани и 
роднини, затова обегватъ да вършатъ това, ка
то вината сговарватъ на бюрото. Когато сме има
ли подобни заявления, не сме отказвали да ги 
нзпълннмъ. 

Б. Д. Гвнчевъ. Отъ прдедегавената ни та
блица се, вижда, че презъ последната година съ 
били планирани 20 села при персоналъ 10 души. 
Отъ сжщата таблица се вижда, че презъ 1923 
г. бюрото е планирало 7 села при 11 души пер
соналъ, презъ 1924 г. пакъ 7 села при 10 души, 
1925 Го 12 села при 11 души и 1926 г. 13 
села при 11 души. Не чухъ да се каже на ка

то съ изключение на западната часть н0 
страната по линията Видинъ—Вратца—Не-^ 
врокопъ, Южните покрайни въ Родопите и 
часть отъ северните и южните разклоне
ния на Стара-планина, дето нуждата отъ 
храни за изхранване на населението до 
ново е чувствителна, въ всички останали 
други околии има достатъчно храни за из
хранване на населението до ново. Освенъ 
това въ тези последните има значителни 
излишъци (Споредъ приблизителните пре-
сметания около 8650 тона жито и 7070 
тока царевица), които ще бждатъ предо-
статични за да могатъ да се изхранятъ 
нуждающите се други околии. 

Въ 12-те района, въ които е била на
правена анкета (Плевенъ, Кнежа, Русе, 
Червенъ-Брегъ, Ломъ, Свищовъ, Варна, 
Разградъ, Орехово, Буграсъ, Ямболъ и Шу-
менъ) споредъ приблизителните пресмета-
ния у търговците има готови на складъ 
храни: 2755 тона царевица и 13375 тона 
жито. Въ мелниците за търговски брашна 
пакъ въ същите райони има къмъ днешна 
дата складирани; 3220 т. жито и 140 тона 
брашно. 

Сведенията по отношение търсенето 
на храни отъ странство еж противоречиви. 
По-меродавни изглеждатъ тези дадени отъ 

кво се дължи успеха на бюрото презъ последна
та година при по-малко персоналъ и когато длъж-
ностьта началникъ на бюрото е вакантна. 

Н-къ бюрото Велевъ. Причината е че се 
въведе старши фигурантъ работникъ Вие сте 
наблюдавали нашите хора по селата; те еж ра
ботили ежедневно по 8—9 часа презъ това ле-
то» дори и презъ празднични дни, за да свър-
шатъ възложената имъ работа и се върнатъ въ 
града. 

Председателя. Сметамъ дебатите преклю-
чени. 

5 МИН. ОТДИХЪ. 
СЛЕДЪ ОТДИХА. 

Р Е Ш Е Н И Е №—33. 
Изслушване доклада на началника на 

окр. коопер. водоснабдително бюро. Предсе
дателя съобщи че точка втора отъ дневния 
редъ е изслушване доклада на н ка на окр. кооп. 
водосн. бюро и даде думата на последния. 

Н-къ на бюрото инж. Вълиовъ. Чете до
клада за дейностьта на окръжното кооперативно 
водоснабдително бюро за 1927 год., (Печатанъ 



Бургасъ, а именно: „Търсене отъ стран
ство има, но наличните количества и це
ните, по които те се предлагатъ не еж 
въ състояние да приалекатъ лосериозни 
купувачи. 

ХРОНИКА 
УПРАВИТЕЛНИЯ СЪВЕТЪ на ново учре-

дената у насъ ипотекарна банка има свое
то първо заседание. Съветътъ определилъ 
лихвения процентъ на заемите които ще 
отпуща на 10 и три четвърти на сто. 
Презъ идната седмица банката ще започне 
да приема заявления за искане на заеми. 
ИскателигЬ ще требва да внасятъ такса 
по 3 на хиляда върху сумата която искатъ 
да имъ се опусне. Ипотекиранъ имотъ 
предъ Б. Н банка ще може да се ипоте
кира и предъ новата ипотекарна банка, ка
то се спадне дълга къмъ народната банка. 
За сега като клонове на банката ще слу-
жатъ клоновете на Б. Н. банка въ окръж
ните градове. Съветътъ е разрешилъ и 
ипотекирането на непокрити имоти — ни
вите. 

БЪЛГАРСКА ЗЕМЕДЕЛСКА БАНКА е 
издала окра*жно, съ което, отъ 5 т. м. за
бранява на клоновете си всекакво закуп-
ване на семена за пролетни посеви. Ще 
се закупватъ още такива само за ония бе
жанци, които Caf» взели семена въ заемъ 
отъ местните жители и сега требва да ги 
върнатъ въ натура. 

СПОРЕДЪ сведенията въ министерство
то на земледелието презъ 1927 г. въ Бъл
гария еж отхранени 41,721 унции бубено 
семе (по 30 гр. унция) и с« произведени 
2,038,297 кгр. пашкули Отъ техъ 1,433,120 
кгр. еж били отъ бела раса и останалите 
605,177 отъ жълта. Презъ 1926 г. еж били 
произведени отъ местните треньори 91,о70 
унции бубено семе, предназначено за от
хранваме презъ 1927 г, Отъ тона семе 
48,172 е изнесено въ чужбина. Презъ еж-
щото време отъ чужбина еж били внесени 
у насъ 7,900 уници семе главно отъ Ита
лия. Тричетвърти отъ произведените презъ 
презъ 1927 год. въ страната пашкули еж 
изнесени въ чужбина. 

ЗвШШСеШТО. Сждено било нашата бе
дна изтрадала страна да преживее още 
едно големо нещастие, размерите на което 
още не могатъ да се определятъ. Нешастия-

въ доклада на пост. комисия отъ 1. Ь до 31 
XII. 1927 год.). 

Председателя. Благодари на Н ка на бюро
то за направеното изложение. 

Л. НръСТОВъ. Въ Ново-ссло презъ 1924— 
25 г. започнахме постройката иа чешми. Водата 
е докарана до края на селото, но понеже тржби* 
т е еж камеиинови и не могатъ да нздържатъ 
на напора се пропукватъ, поради което водата 
се губи, образувала е блато и селото обяоепо за 
маларично 

Ст- Нировъ. Този въпросъ съ Ново село се 
повдига редъ години. Искамъ да зная какво с 
направено по него и защо водата още стои на 
края на селото. 

Д. HJxHOBV Намъ е отнета възможиостьта 
да се изкажемъ правилно за състоянието на во
доснабдителното бюро. Даде се докладъ за на
правеното, обаче ние за да имаме ясна представа, 
още отначало казахъ да ни се дадатъ таблици 
каквито представи планоснемачно бюро, за да 
видиш» какви средства и кжде еж разходвани м 
огь кого еж взети. Напр. азъ искамъ да зная 
Николаевската община какво е внесла и за нея 

какви средства еж харчени. За направената чеш
ма въ с. Гюле-кьой бюрото дало ли е средства. 

Н къ бюрото нит . ВълКОВЪ Селото Гю
ле-кьой се е наело само да си строи въпросна
та чешма, но когато го излжгаха и му казаха, 
чг има водопр. бюро, тогава дойдоха при насъ 
да му поправяме болния водопроводъ. Първия 
майсторъ ги излъга, като прибра пари, царевица 
и др. и си замина, а иа намерения отъ насъ 
втори майсторъ, който имъ извърши добре рабо
тата не платиха за сметка ма първия. 

ВЪрно е. че въпреки Ново-сслскня водопро* 
водъ с почизгь презъ 1924 год. и до днесъ во
дата не тече въ самите чешми, Вьпроса се све
жда. че още навремето не били добре проучени 
условията по тоя водопроводъ, защото майката 
иа водата е мочурлива и водопровода е прока-
раиъ презъ мочурливъ теренъ и отъ слягането 
на почвата ставагъ пропукяания на тръбите. Треб
ва да се направи една по солидна поправка. На
селението действително иска железни п-жби, но 
те ще коствувагь извънредно скжпо. Азъ ре-
шихъ съ едно коренно ремонтиране да ги за бетони
ра ме за дш стшнштъ устойчиви, за която цель ше 
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та се трупатъ едно следъ друго — нижатъ 
се. Следъ землетръса въ южна България, 
който обърна въ развалини цветущи села 
и градове, който нанесе неизброими щети, 
дойде и урагана, който довърши това което 
б* уцелело, а следъ това проливни дъждо
ве, градушка и пр. 

Като че и самата природа се е опъл
чила противъ малката, унижена и оскър
бена България. 

За да се възстановятъ тия развалини 
нужни еж средства равни на милиарди. 

А отъ где ще се взематъ тия средства, 
върху кого ще паднатъ тия тяжести, ако 
не върху плещите на уцелелото отъ зе
млетръса население. До, и преди това, по
ложението не бе розово, но сега — то се 
влоши още повече. 

Дано настжпятъ по добри. дни. 

С. КШДЖИ-МОШ, ПРОВПДНЙСНО Комитета 
за събиране помощи на пострадалите отъ 
земетресението е събралъ отъ населението 
помощи въ пари и натура на сума 5,500 л., 
а учениците при първоначалното училище 
по своя инициатива събраха за пострада
лите си другарчета сумата 630 лв. която 
се изпрати по принадлежность. 

с- Гьонче-Дюлюкъ, Провадийско веднага 

нзхарчнмъ около 150,000 лв. Понеже презъ ав-
густъ и септемврий немяхме въ наличность тази 
сума, тази година презъ мартъ ще се отдаде на 
предприемачъ и иехара водопровода. 

П Нръстевъ. По никакъвъ начинъ не мо
же да дойде вода съ тези тръби, защото се пу-
катъ отъ средата, а не въ заварените места, за
щото водата има да изкачва предъ селото ви
сочина. 

Председателя* Въ същность водата на но-
во-селския водопроводъ има едно атмосферно на** 
лягане или 8 метра изкачване, когато налягането 
на камениновигЬ тръби е 3 атмосфери и изтрай-
ватъ 30 метра Причината е другаде. Въ начало
то водопровода е прокаранъ презъ едно блатисто 
тресавище и поради снишаване на почвата трж-
бите се разиестватъ и счупватъ. Въ тази частъ 
водопровода требва да образува едииъ монолитъ, 
за да не стане размърдване на тръбите. Но по
ради липса на средства това не можа до сега да 
се направи. Ако е въпросъ за налягането то една
кво се отразява по целия водопроводъ. Но въ 
Ново-село по този въпросъ има две партии. 
Едните казватъ нема да стане по този иачинъ, а 

следъ научаването, за грозното землетре-
сение което стана въ най-хубавия и плодо-
роденъ кжть BV родината ни, образува се-
въ селото ни помощенъ комитетъ, който 
само за неколко часа събра дарения въ. 
пари и натура на сума 4000 лв, която въ
преки големата криза всредъ населението 
е единъ жесть за примеръ по подпомага
нето на злочестите ни братя. 

ПРЕМЪСТВА се Ясжтепенския ветер-
фелдшеръ Маринъ Момовъ, за такъвъ въ с. 
Девня, а Девненския — Н Кандрвъ за та
къвъ въ с. Ясжтепе, като последния се ко
мандирова безъ право на пътни и дневни 
пари да завежда Белевския ветер. участъкъ. 

ПОЛУЧИХА се въ комисията годишните* 
отчети за 1927 г. на Козлуджанското на
родно читалище „Пробуда" и Сесъ-севме-
ското — Варна „Просвета*, които поради 
липса на место въ вестника и обширните 
си съдържания, не ще могатъ да се публи-
куватъ. 

ПОСТОЯНАТА комисия е разгледала 
бюджетите на Градинаровска, Куртъ-де-
ренска, Чамурненска, Караджаотска, Про
вадийска, Савенска, Асълбейлийска и Ха-_ 
сърджикска общини, върнати на г. Окр. 
Управитель съ мнение да се утвърдятъ. 

требва да се извадятъ тези тръби и заменятъ 
съ железни. Другите казватъ да се види по не-
какъвъ начинъ да се поправят ь. А когато оти-
ватъ да се поправятъ некои поправки въ водо
провода, селото въ болшинство си не дава съ
действие, пъкъ доставя каленъ песъкъ, съ който 
не може да стане солидна работа. Тази година 
решението е да наемемъ. работници отъ други 
села, като плагимъ по 160—200 лв. на кубикъ 
и ще докараме чистъ песъкъ, за да се изкара 
водопровода, защото излага лошо бюрото. А как
то некаонаселението ще требва 600,000 лв., кои
то не мажемъ да дадемъ. Иначе споредъ моите 
пресмет ния ще коствува 100,000 лв. 

П. Паница. Верно ли е, че първоначално 
железни тржби били доставени за Ново-село и 
стоварени въ гара Гор. Чифликъ. Защо отъ т*лъ 
с~; били дадени само половината, а не всички ка
то другите заминали за некоя друга далечна 
гара. 

Н-къ бюрото ииж. Вълкогь. Спомнямъ си 
моя предшественикъ г. Инж. Боичевъ казваше, че 
населението на Н -село не го оставало на мира и 
искало по-скоро да стане този водопроводъ ** 
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Иевшдиско селско общин. управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

.№ 669 
с. Невша, 28 априлъ 1928 г. 

Невшанското общ. управление обявява 
на интересующите се, че на 28 май н. г. 
въ общинското управление, отъ 8—-12 часа 
преди обйдъ ще се произведе търгъ съ 
явно наддаване за отдаването на наематель 
прихода отъ кутиите, събирани на гара 
Нешва, отъ всека продадена кола по една 
кутия. 

Наемането е за време отъ деня на удо-
брение търга, до 30 мартъ 1929 г. 

Наддаването ще стане за всичкото 
време. 

Първоначална цена е 5000 лева. 
Залогъ за правоучастие въ търга е 10% 

върху първоначалната цена. 
ПоемнитЬ условия могатъ да се видятъ 

всеки приежтетвенъ день и часъ въ общин. 
управление. 

Всички разноски публикация, гербъ и 
др. еж за сметка на наемателя. 

Кметъ: Т. Добревъ 
Секр.-бирникъ: Ив. Илиевъ 

отъ своите проучвания е намернлъ че той може 
да стане съ тези тржби. 

Хр. Иитевъ. Яви се една депутация отъ с. 
Новосело за тржби. Такива тржби имаше доста
вени за с. с. Кара-Хюсеенъ, Невша и Тестеджий, 
понеже не беха приготвени другит* работи, тия 
тржби дадохме на Новосело, като мислехме че 
ще се доставят* отпосле, обаче не се доставиха. 

5 мин. отдндъ. 
Следъ отдиха. 

Д. Шикзвъ Искамъ думата по доклада на 
водопров. бюро. 

Предоедатедь. Н-кв бюрото е освободенъ 
и дсбатигЪ еж приключени по изложението му. 

Д. ШиКОВЪ- Азъ искамъ да се изкажа по 
дадената ми таблица за приходите и разходите 
на бюрото. Г-нъ Председатедю Вие уаорпирате 
правата ва окр. съветници. 

Р Е Ш Е Н И Е М—14. 
Вземане решени* ла назначаване защи

та по яроцвеа за вир. втзпли. „Се Колегии* 
Т**ъ*. Председател1*. Понеже заседанието до-

Девненска общин, сяотовъдна комиси 
ОБЯВЛЕНИЕ 

J§ 725 
с. Девня, 4 май 1928 г. 

На 11 день отъ публикуване настояще
то въ Варненски окржженъ вестникъ, въ 
канцеларията на общинското управление, 
отъ 8 до 12 часа предъ обедъ, ще се про
изведе търгъ, съ явна конкуренция, за про
дажбата на единъ негоденъ кастриранъ би
волски бикъ на 6 години и единъ говежди 
бикъ на 5 години. 

Всички разноски по търга и иитизап-
ския билетъ еж за сметка на купувача. 

Отъ комисията. 

ЗемледЪлецъ безъ скотовъд* 
ство прилича на човЪкъ съ едиа 
ржка, а скотовъдство безъ фу-
ражъ е обречено на загиване. 
Спасението му е въ люцерната* 
фия н др. фуражни посеви. 

era продължи н не ще имаме възможность пост. 
прнсжтствне да направи свое-експозе по бюдже
топроекта за 1928/29 г. първото четенне и де* 
багиге по сжщкя. понеже общинския съвегь ще 
има заседание въ салона въ 6 ч., тогава ако сте 
съгласни да прередимъ днев. редъ н преминем* 
па точка 4-та отъ сжщня. 

Давамъ думата на нашия юристкоисулгь, 
Свнр. пост. комисия Н Нниоливвъ* Гръц

ко българската емиграционна подкомисия изпрати 
известие АО Варненската община, съ което иска 
ликвидирането на имотите конто е претендирала 
да има тъй наречената гръцка вероизповедна об* 
шина и училищното гръцко настоятелство въ 
Варна* Въ п. ( на това известие се иска ликви
дирането собствсиостъта на моиастира „Св. Кон-
сгантинъ*, Обшага стоАиостъ ва претенднрната 
сума възлиза на 163,160,000 ла. сегашни парк. 
Частно за монастира „Са Константин** повече 
отъ 1 мил. златни левш, Съ получаване известие* 
то направиха се проучвания отъ где иде тази 
претенция. Отказаха се, че тя иде отъ делегата ва 
гръцкото правителство., а не отъ местото насе* 
леиие. Основанията ло които влад*смъ стоан-
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Варненски Окржяеиъ ветерин. Шорь 
БЮЛЕТИНЪ № 9 

За хода на акутни болести по домашните 
животни въ Варненски окржгь, — за време отъ 
16 до 30 Априлъ 1928 год, 

К О Н С Т А Т И Р А Н И 
I—-Антраксь по говедата — Провад. околия: 

С. Кара-ачъ—Софуларъ. 
II—Бясъпо кучета—Пров. окол.: С.Кутлу-бей. 
III—Краста по конете—Варн. окол.: с. Белево. 
IV—Сацъ по конете — Провад. околия: с. 

Кая-ардж. 
V—Шапъ по говедата — а) Варнен. околия: 

с Здравецъ, Консгантиново, Ново-Орехово, Ай-
ваджикъ и Фъндъклнй. 

б) — Провадийска околия: с. Кара ачъ— 
Софуларъ. 

ВЪРЛУЮЩИ: 
I—Антраксъ по говедата — Провад. околия: 

с. Комарево. 
II—Бясъ по кучетата—гр. Варна. 
щ—Сапъ по конете — а) Варнен. околия: 

гр, Варна и с. с. Карахюсеинъ, Чанларъ, Козлу-
джа, Гюналасъ, Емирово, Пашаитъ, Коркутъ, 
Преселци, Таптъкъ^Боазъ-Кесенъ, Ерменлий, Ка
ра Пунаръ и Джевизлий. 

б) — Провадийска околия: с. с. Вълчи-долъ, 
Хасърджикъ, Капуджи-махле, Кара-агачъ и Гьок-

ството сметахме че съ достатъчни и направихме 
възр>аженията безъ иомощьта на външна юриди
ческа сила. Чл. 8 отъ правилника на конвенция
та казва, достатъчно е сждебно решение потвър
дено и отъ касационната инстанция отъ 1899 г. 
Тъй щото тия доказателства еж напълно доста
тъчни. Съгласно тази конвенция не може да се 
претендира за собственостьта на тия имотн отъ 
гръцката община, защото тя е изгубена преди 
1900 год. Поради тия съображения сметна се 
достатъчно направеното възражение и въ деня 
на процеса се яви секретаря и подкрепи тези 
наши искання. Процедурата се води на българ
ски гръцки и френски. Всички книжа които се 
подаватъ до комисията се превеждатъ и на френ
ски. Затова ходимъ въ София за превеждане на 
книжата, на френски езнкъ. Процедурата на про* 
цеса е повече писмена/ а въ главната комисия 
презъ кждето ще мине е изключително писмена. 
Ако поч. съветъ сметне че е необходимо въ 
случая да се прибегне и интересите бждатъ за
щитени отъ некой капацитетъ, може да вземе ре
шение; но требва да се има предъ вндъ, че ще 
се натовари съ разноски, защото само адвокат-

чс-дюлюкъ. 
IV—Шапъ по говедата въ Варнен. околия: 

с. с Добри-долъ, Дервишъ - Мюслюмъ, Ст. 
Орехово, Айрянкьой, Бяла и Галата. 

V—Шарка по овцет* — а) Варнен. околия: 
с с. Таптъкъ и 
б) — Провадийска околия: с с. Казълджиларъ it 
Бурханларъ. 

П Р Е К Р А Т Е Н И : 
I—Шапъ по говедата — Варнен околия: с* 

С Ходжа кьой, Яйла, Преселци и Чокекъ. 
II—Шарка по овцете — Провад околия: с. 

Градинарово. 
гр, ВаРна, 2 Май 1928 година. 

Окржженъ Ветер. лекарь: Д-ръ Тюлевъ 

Вцнин Ши, Цгшищ н ниви. Пити 
П О К А Н А № 17 

гр. Варна, 5 Май 1928 год. 
Понеже свиканото организационно съ

брание съ покана № 14 отъ 23. IV. т. г. 
на 29 IV т. г. не се състоя, то умолявагь 
се всички членове да се явятъ на 15 май 
1928 год. 9 часа въ Варненската Окр Пост. 
Комисия на събрание съ сжшия дневенъ 
редъ. Могатъ да присжтствуватъ и неорга
низирани служители. 

Председатель: М. Д. Чаневъ 
Секр-Касиеръ: М. Ботушаровъ 

ското право ще е надъ 1 мил. лв. Ако се нама
ли на 100,000 лв. все пакъ мисля че излишни 
пари ще харчимъ. Независимо отъ това българ
ския членъ—делегатъ въ гръцкобългарската под
комисия защищава каузата ни, въпреки че е 
членъ, 

Д Ра/извъ. Требва да направя преди вси
чко една изповедъ, че съмъ по природа големъ 
песимисть. Съзнавайки у себе си своя песими-
зъмъ н а п р а в и х ъ усилия въ себе си въ 
случая да бжда оптимистъ, както е погледналъ 
моя колега, но азъ настоявамъ на моя песими-
зъмъ. Верно, е, че щомъ има документъ че имо
та е присъденъ требва да се потвърди» но дали 
така ще погледне тази комисия когато разреша
ва въпроса? Затова требва да се яви едно лице 
което да има компетенцията и да притежава вси
чки библиографии условия за да има нуждния ре-
спектъ да бъде изслушанъ. Не че въ Варна не-
маме способни адвокати. Упълномощения адво-
катъ требва да изтъкне, четукъ има резжюднка* 
та, (присъдено) който требва да се признае. Само съ 
едно възражение, азъ мисля че е опасно. 

Следва. 


